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Ennyien még sohasem 
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Következő lapszámunkban még 
visszatérünk a majálisra. 
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A testületi ülésről jelentjük
Megtartotta áprilisi ülését a képviselő-testület, ahol a legfonto-
sabb napirendi pont a XVI. kerületi Rendőrkapitányság tavalyi 
évéről szóló beszámolója volt, amiből kiderült, hogy ismét – im-
már 15. éve – Budapest legbiztonságosabb kerülete vagyunk. A 
beszámolóból megtudhattuk, hogy nálunk történik az egy főre 
jutó legkevesebb bűncselekmény, és a kerület felderítettségi mu-
tatója is az egyik legjobb. Kerületünkben tavaly mindössze két au-
tót loptak el.

Egészen pontosan 7 milliárd forintról 
szól egy nemrég született kormányren-
delet, amely az összeget a gödöllői HÉV 
és a 2-es metró összekötéséhez szükséges 
kiviteli tervek elkészítésére, és az előké-
szítési feladatok elvégzésére biztosítja. 
- Ezzel minden anyagi akadály elhárul 
a megvalósításra irányuló közbeszerzési 
eljárás elől – magyarázta a terv egyen-
getésében élenjáró Szatmáry Kristóf, aki 
hozzátette: 2027-ig elkezdődhet az épít-
kezés, a jelen állás szerint 2030 a céldá-
tuma a Cinkotáig közlekedő, szintbeli 
eltolásokkal vezetett nyomvonal kialakí-
tásának.

Kelet-Pest történetének egyik legna-
gyobb közlekedési fejlesztését leginkább 
az sürgeti, hogy az érintett agglomerációs 
települések (Gödöllő, Csömör, Kerepes, 
Kistarcsa, Mogyoród és Nagytarcsa) la-
kosainak száma az elmúlt 15 évben 30-60 

százalékkal nőtt – hívta fel a figyelmet a 
képviselő, aki szerint az is fontos adat, 
hogy az itt élők tulajdonában lévő gépjár-
művek száma 2015-re a 2000-es adatok-
hoz képest 68 százalékkal, a 2009-es ada-
tokhoz képest 15 százalékkal növekedett. 
Ez az autóforgalom a főváros számára 
egyre nagyobb környezeti terhet jelent. A 
fejlesztendő terület az északkelet-buda-
pesti közlekedési folyosóban helyezkedik 
el, ami a főváros második legforgalma-
sabb elővárosi tengelye: az összes napi 
utazás száma egy irányban körülbelül 
110 ezer fő, ami a teljes budapesti agg-
lomerációs forgalom 15 százalékát teszi 
ki. A fejlesztés által érintett terület 230 
ezer fő budapesti, valamint 80 ezer fő ag-
glomerációban élő lakost ölel fel.

A nagyszabású terv ezt a problémát 
kívánja orvosolni, hívta fel a figyelmet a 
politikus. Célja a kötöttpályás közösségi 
közlekedés fejlesztése, Budapest belvá-
rosa, a pesti külső kerületek (Budapest 
X., XIV. és XVI. kerületei), valamint az 

agglomeráció között átszállásmentes, 
gyors eljutási lehetőséget biztosító elővá-
rosi gyorsvasúti rendszer kialakítása és a 
kapcsolódó járműbeszerzés. Megújítják, 
illetve részben áthelyezik és akadály-
mentesítik a HÉV-megállóhelyeket, to-
vábbá korszerűsítik a pályákat.

Kulcsfontosságú változás, hogy az Örs 
vezér terénél összekötik a metróvonalat 
a hévvel. A tervek készítésekor kiemelt 
figyelmet kap a HÉV elvágó hatásának 
csökkentése, az útátjárók megszünte-
tése, hiszen a vasút oly módon vágja el 
egymástól a XVI. kerület két részét, hogy 
csúcsidőben nagyon nehezen válik átjár-
hatóvá a városrész észak–déli irányban. 
Ezt a helyzetet orvosolja, hogy a XVI. ke-
rületi szakasz egy részén föld alatt köz-
lekednek majd a szerelvények, az Örs 
vezér terén pedig felső szintű, magas 
peronos összekötéssel lehet megoldani a 
HÉV és a metróvonal összekapcsolását – 
vázolta a terveket Szatmáry Kristóf.

KISZLER FERENC

A képviselők döntöttek a Gyerekkuckó Óvoda, a Mátyásföldi 
Fecskefészek Óvoda, valamint a Corvin Művelődési Ház igazga-
tói pályázatáról is. Mindegyik állásra egy jelentkező, a jelenleg 
is regnáló vezető nyújtotta be pályázatát. A Gyerekkuckó Óvo-
dát Dénes Hilda, a Fecskefészek Óvodát Schrott Ildikó, a Corvin 
Művelődési Házat pedig Szabó Csilla fogja vezetni újabb 5 évig. 
Szeretettel gratulálunk mindhármuknak, munkájukhoz sok sikert 
kívánunk!

 Egy régi problémára is megoldást találtak a testület tagjai, a volt 
szovjet területen, az Erzsébet-ligetben, a régi számítógépközpont-
ból kialakított házak a rendszerváltás óta, azaz több mint 30 éve 

küszködnek azzal, hogy nem tudnak társasházzá alakulni, mert 
rendezetlen volt a közterület, illetve a lakóházak a sorsa. Ezt most 
a képviselő-testület – egy a lakókkal történt megállapodás kere-
tében - rendezte, úgyhogy egy újabb régi probléma végére került 
pont az ülés során.

 A képviselő-testület a Budapest Főváros XVI. kerületének 2023. 
évi környezetállapot jelentését is elfogadta, melyből kiderül, hogy 
Budapest egyik legzöldebb és legjobb környezeti adottságokkal 
rendelkező kerülete vagyunk. 

 A következő képviselő-testületi ülés május 8-án lesz, júniusban 
pedig az évente szokásos közmeghallgatást tartják meg.

Cinkotáról a Belvárosba 
egyetlen szerelvénnyel
Kertváros elmúlt 50 évének, de valószínűleg az elkövetkező 50 év-
nek is a legjelentősebb közlekedési fejlesztése lesz a HÉV-metró 
összekötése – jelentette ki lapunknak Szatmáry Kristóf (képün-
kön). Az országgyűlési képviselő azt is elmondta, hogy megvannak 
a céldátumok, és a kiviteli tervek elkészítéséhez szükséges pénzt is 
biztosította a kormány.
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Megjelenik 34 500 példányban
Felelős kiadó, főszerkesztő: 
Mészáros Tibor (+36-30/260-0507)
Tördelőszerkesztő: Szűcs Angéla 
Korrektor: Grób-Gönczi Mónika
Levélcím: 1163 Budapest, Havashalom u. 43. 
E-mail: tibifoto@t-online.hu 
Szerkesztőségi fogadóóra hétfőn 14 és 15 óra között 
a Jókai utca 6. szám alatt található irodaházban. 
Terjeszti: 
Mediaworks Hungary Zrt. 1082 Budapest, Üllői út 48. 

Hirdetésfelvétel: 
06-20-982-5352 vagy hirdetes@bp16.hu

A szerkesztőségünkbe beküldött kéziratokat szerkesztve jelentetjük 
meg, illetve fenntartjuk a jogot a kihagyásukra. Kéziratokat, fotókat 
nem tartunk meg, és nem küldünk vissza. Fenntartjuk a jogot az 
apróhirdetések szerkesztésére vagy – hely hiányában – kihagyására. 
A lapunkban megjelenő cikkekhez a fotókat a cikkek szerzői készí-
tik. A fotós nevét csak az ettől eltérő esetekben közöljük.
A XVI. kerületi Önkormányzat központi száma: 
4011-400 vagy 4011-408.
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Kedves 

Olvasó!
Január 31-én megjelent számunkban e rovatban ar-
ról írtam, hogy a prágai Károly Egyetem Filozófiai 
Intézetében vérfürdőt rendezett egy 24 éves diák. 
Utaltam arra is, hogy fiammal beszélgetve már 
évekkel korábban megjósoltuk, hogy ami az USA-
ban divattá válik – hiszen ott hetenként lezajlik az 
esedékes iskolai lövöldözés, általában több halot-
tal – az előbb-utóbb átjön az óceánon és nálunk is 
meghonosodik. Aztán tessék, megtörtént a Károly 
Egyetemen a tragédia, és a minap pedig egy bőnyi 
iskolában egy hatodikos lány döfött kést egy osz-
tálytársába. A döfés olyan erős volt, hogy az áldozat 
bordáját eltörte, és elérte a tüdejét is. Ha jól szá-
molom, egy hatodikos lány 12 éves. Honnan hal-
mozódik föl benne ennyi indulat? De ennél is fon-
tosabb kérdés, hogyan lehet nála kés az iskolában? 
Továbbá milyen indulatok hajtják ezt a gyereket, 
aki a rendőrség közleménye szerint listát készített, 
amelyben pirossal írta azoknak a nevét, akiket meg 
fog ölni, és zölddel azokét, akiket nem. A listán pi-
rossal szerepelt a megszúrt kislány öccse és uno-
katestvére is. Milyen lehet a családi háttere? Lehet, 
hogy náluk egy gyilkosság nem több mint egy csirke 
levágása? Édesapja verekedős családfő hírében állt. 
Ezek csak azok a kérdések, amelyek a hír hallatán 
azonnal megfogalmazódnak az emberben. Majd 
rögtön utána az, mit lehetne tenni. Pusztuló vilá-
gunk tendenciáit ismerve első lépésnek nagyon jó 
lenne, ha sikerülne megoldani, hogy semmilyen 
körülmények között ne fordulhasson elő, hogy élet 
kioltására alkalmas eszköz lehessen bármelyik diák-
nál az iskolában. Mert higgyék el, most még „csak” 
kés, de eljön az idő, amikor amerikai mintára már 
lefűrészelt csövű géppisztoly lesz az eszköz, amely 
elfér egy iskolatáskában.    

MÉSZÁROS TIBOR

Szúnyogmentes nyarat!
Amint arról előző lapszámunkban beszámoltunk, az 
Önkormányzat nem kockáztatja meg hogy a tavalyi 
szúnyoginvázió megismétlődjön, ezért nem vár a Fő-
városi Önkormányzat és a Katasztrófavédelem intéz-
kedéseire, hanem saját hatáskörben gondoskodik a 
vérszívók gyérítéséről. 

Ez azonban csak úgy lehet si-
keres, ha azok az ingatlantu-
lajdonosok, akiknek kertjében 
állandó szabad vízfelület – pél-
dául csapadékvízgyűjtő tartály 
– található, gondoskodnak ar-
ról, hogy ezek a pangó vizek ne 
válhassanak szúnyoggyárakká. 
Ezekbe lárvairtó tablettát kell 
helyezni, amelyet az Önkor-
mányzat ingyenesen bocsát a 
lakosság rendelkezésére. Ehhez 
igényelni kell a tablettát a www.
bp16.hu/.../elindul-a-lakossa-
gi... elnevezésű oldalon. Akik 
benyújtják igényüket egyéni 
értesítést kapnak, mikor vehetik 
át a Culinex® Tab plus feliratú 
dobozt, amely 10 darab bioló-
giai szúnyoglárva irtó tablettát 
tartalmaz. A szer szelektíven 
működik, kizárólag a szúnyog-
lárvákat pusztítja.

Első körben 1000 dobozt ren-
delt az Önkormányzat, amely-
ből 800 adag talált gazdára. A 
fennmaradó 200 dobozra még 
lehet jelentkezni a fent meg-
adott linken. Amennyiben a 
helyzet megkívánja, további 

készletet fog rendelni az Önkormányzat. Képeinken az április 15-i 
tablettaosztást örökítettük meg.

M.T. 
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Az egészségnapot Kovács Péter polgár-
mester, Ács Anikó alpolgármester és dr. 
Kiss Marianna, a KESZ főigazgatója nyi-
totta meg.

Kovács Péter arra bíztatta a Szakrendelő 
előterébe bezsúfolódott sokaságot, hogy az 
ingyenes egészségnapon mindig vegyenek 
részt, nem csak azért, hogy betegségükre 
gyógyírt találjanak, hanem azért is, hogy 
ne legyenek betegek. Azt kívánta a meg-
jelenteknek, hogy minél ritkábban legyen 
szükségük a Szakrendelő szolgáltatásaira.

Egészségnap és némi plusz
Nagyon vidáman kezdődött idén is a Kertvárosi Egészségügyi Szolgálat (KESZ) 
ingyenes egészségnapja, hiszen a Bisztrai György vezette nordic walking csapat 
és a Vikol Kálmán által dirigált Mátyásföldi Fúvószenekar Egyesület hangos ze-
neszó kíséretében menetelve érkezett a Jókai utcai szakrendelő bejáratához, ahol 
rögtön egy kis koncerttel kedveskedtek a várakozóknak.

Ács Anikó, aki sok 
egyéb más feladata mel-
lett a kerületi egészség-
ügy felelőse is, arra em-
lékeztetett, hogy a napi 
rohanásban hajlamosak 
vagyunk megfeledkezni 
az egészségünkről, arról 
a tényről, hogy életünk 
talán legfontosabb felté-
tele az egészség. Erre ak-

kori is kell gondolnunk, amikor nincsenek 
panaszaink, és tenni kell a bajok megelő-
zéséért. Ez nem csak a fizikai állapotunkra 
érvényes, hiszen kihat a lelki egészségünk-
re, a szociális és érzelmi állapotunkra is. A 
szűrővizsgálatok nagyon fontosak, érde-
mes kihasználni az egészségnap nyújtotta 
lehetőségeket.

Dr. Kiss Marianna a Szakrendelő dolgo-
zóinak mondott köszönetet azért a lelkes 
hozzáállásért, amellyel évről évre részt 
vesznek az egészségnap lebonyolításá-
ban. Ő is hangsúlyozta a szűrővizsgálatok 

fontosságát, és felhívta a figyelmet arra is, 
hogy az egészségnapot úgy igyekeznek 
megszervezni, hogy ne csak a vizsgálatok-
ról szóljon, hanem nyújtson egy kis szóra-
kozást is, elsősorban a gyerekeknek.

A címben szereplő „némi plusz”-szal 
arra próbáltunk utalni, hogy a rendőrség 
gépkocsijába be lehetett ülni, a tűzoltóság 
autója mellett – szigorú biztonsági intéz-
kedések mellett – egy kisebb vízsugárral 
méteres lángokat olthattak el a bátrabb 
gyerekek, de nem csak ilyen játékos plusz 
szolgáltatás volt, hiszen a parkolóban 
egész nap az érdeklődők rendelkezésére 
állt egy mobil Kormányablak, ahol okmá-
nyokkal kapcsolatos ügyeket lehetett in-
tézni bejelentkezés nélkül.

A szórakozást és az egészségtudatos gon-
dolkodást egyszerre szolgálta az a rajzpá-
lyázat, amelynek eredményhirdetése is 
ezen a napon történt. A betegségek meg-
előzése volt a fő gondolat, a pályázatnak 
pedig A mozgás öröm, a mozgás egészség cí-
met adták.
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A Szakrendelő régi és új szárnyában pedig az orvoslás minden 
ágából legalább egy rendelő várta a szűrővizsgálatokra, tanács-
adásra érkezőket. Az olyan szakterületeken kívül, mint a tüdő-
gyógyászat, kardiológia, reumatológia, koleszterin és cukorszint 
mérés, vagy a nőgyógyászati tanácsadás, volt például védőnői, is-
kolaorvosi program, pszichiátria, diabetológia, dietetika, és min-
den olyan más orvosszakmai terület, amelyet a Szakrendelőben 
az év minden időszakában megtalálhat a lakosság. Idén is kitele-
pült a XVI. Kerületi Vöröskereszt csapata, volt kínai orvoslás és 
érdekességként megemlítjük a Napraforgó Család és Gyermek-
jóléti Központ jelenlétét is. Ők olyan szemüvegeket hoztak, ame-

lyek a különböző drogok látás-
torzító hatását érzékeltették. 
Aki ezeket viselve megpróbált 
egy labdát pár lépés távolságból 
egy kosárba dobni, soha nem 
járt sikerrel.

MÉSZÁROS TIBOR  

Önjáró fűnyíró  
– elsőként a fővárosban
A Reformátorok terén április 15-e óta egy önjáró fűnyíró gon-
dozza a gyepet. Budapesti közterületen még sehol nem alkal-
maztak automata fűnyírót, ebben megelőztük az összes fővá-
rosi kerületet. Az üzembe helyezésénél mi is ott voltunk.

Az automata fűnyíró minden 
porcikájában a XXI. század 
terméke. Tele van elektroni-
kával, és mindent emberkéz 
segítsége nélkül végez, ter-
mészetesen az indításakor 
szükséges programozás kivé-
telével. Műholdas kapcsolat 
irányítja. Be kell programozni 
minden olyan feladatra, amit 
elvárunk tőle. Így ki lehet vá-
lasztani, hogy szabályos soronként vágjon, 
vagy összevissza, minden rendszer nél-
kül járja a területet. Állítani lehet a nyírás 
magasságát. Most 4,5 centiméter magasra 
vágja a gyepet. Nagyon keveset vág le a 
fűszálakból, a nyesedékből pedig nagyon fi-
nom mulcsot készít, amelyet szétszór, ezzel is 
táplálva a füvet. Az elv az, hogy csak a fűszálak 
növekményét vágja le.

Folyamatosan üzemel, kivéve a locsolá-
si időszakokat. Amikor az utak által négy 
részre osztott gyepfelületek egyikével végzett, átmegy az úton, és 
folytatja a vágást az út túloldalán. Kikerül minden útjába kerülő 
tereptárgyat, fát, követ, a járdáknál pedig irányt változtat. Önmű-
ködően beáll a bázisra, ha tölteni kell az áramforrást. A lejtős fe-
lületek sem okoznak gondot a mozgásában, továbbá érzékeli azt 
is, ha túl alacsony a hőmérséklet, vagy deres a fű, visszavonul a 
dokkjába. Ezt teszi akkor is, ha úgy érzékeli, nem nőtt eleget a fű 
a vágáshoz. A műholdas vezérlés biztosítja, hogy ne hagyja el a 
kijelölt területet.

Ha valaki megfogja, fölemeli, netán egy gyerek ráül, azonnal ri-
asztja az illetékeseket. Ellopni sem érdemes, mert csak a beprog-
ramozott területen működik, ennek megváltoztatásához PIN-kód 
szükséges, és kikapcsolhatatlan műholdas nyomkövetővel is el 
van látva. 

A tervek szerint a következő helyszín, ahol egy másik példány 
fog működni, a Reformátorok tere alatti játszótér zöldfelülete lesz. 
Ez azonban még csak terv.

A fűnyírónak ez a példánya nettó 1 millió 850 ezer forintba, a 
műholdas irányítórendszer nettó 314 ezer forintba, a telepítése pe-
dig további nettó 100 ezer forintba került.

MÉSZÁROS TIBOR    

Érintésre megáll, az akadályokat kikerüli

A GPS-alapú 
műholdas irányí-

tóegység 
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HIRTLING ISTVÁN A KÖVETKEZŐ GON-
DOLATTAL ZÁRTA A BESZÉLGETÉST.
– Úgy gondolom, mi most valaminek az 
alapját fektettük le ezzel a 127 növénnyel. 
Ezt lehet folytatni, amelyhez itt úgy látjuk, 
megvan a szándék és a lehetőség is. És, ha 
jól tudom, azt a szakaszt, amelyet mi kezd-
tünk meg, a jövőben Vígerdőnek hívják 
majd.

Végül pedig álljon itt azoknak a színpad-
ról ismert művészeknek a névsora, akik 
ásóval, gereblyével, facsemetét, tápoldatot 
és öntözőkannát cipelve részt vettek a fa- és 
cserjeültetésben: Balázsovits Edit, Borbicz-
ki Ferenc, Bölkény Balázs, Dino Benjamin, 
Elekes Péter, Fesztbaum Béla, Gál Réka 
Ágota, Hegyi Barbara, Hirtling István, Ka-
rácsonyi Zoltán, Kovács Patrícia, Kövesi 
Zsombor, Medveczky Balázs, Orosz Ákos, 
Rudolf Péter ügyvezető igazgató, Szántó 
Balázs, Waskovics Andrea, Wunderlich Jó-
zsef és Zoltán Áron.

Ugyanilyen köszönet illeti azt a népes 
csapatot is, akik az előadások hátterét biz-
tosítják, de név szerint nem ismerjük őket, 
ám ők is kivették részüket az akcióból.

MÉSZÁROS TIBOR

– HOGYAN LETT A VÍGSZÍNHÁZ ORSZÁGOS 
HÍRŰ MŰVÉSZEIBŐL, ÉS AZ ELŐADÁSOKAT 
A HÁTTÉRBŐL SEGÍTŐ CSAPAT SZÁMOS 
TAGJÁBÓL ÁLLÓ KÖZÖSSÉG EGY FAÜLTETÉ-
SI AKCIÓ TEVŐLEGES RÉSZTVEVŐJE?
– Május 1-jén ünnepeljük a Vígszínház 
születésnapját, amikor hagyományosan 
májusfát állított a társulat. Csatlakoztunk 
Bojár Iván András 10 millió Fa kezdemé-
nyezéséhez, és az utóbbi időben már 
nem májusfát állítunk, hanem élő fákat 
ültetünk, ami sokkal hosszabb távra szól, 
mint a májusfaállítás. Én személyesen 
azért veszek részt ebben az akciósoro-
zatban, mert szeretném, ha a gyerekeim 
megmutatnák az unokáimnak is, hogy a 
nagyapjuk részt vett ezeknek a fáknak az 
elültetésében, hogy szebb, egészségesebb 
legyen a környezetünk. Mi vígszínháza-
sok minden évben annyi fát ültetünk, 
ahány éves a Vígszínház. Idén 127-et. A 
Vígszínház akkor kapcsolódott a faülte-
tési mozgalomhoz, amikor az intézmény 
125. születésnapját ünnepelte. Ez már a 
harmadik közös faültetésünk. A XVI. 
kerületbe már visszajött a 10 millió Fa, 
itt ültettünk már fákat, mert támogató, 
jószándékú partnerekre találtunk. A Má-
tyásföldi repülőtérrel határos területen 
kezdtünk el egy nagyobb erdős-cserjés 
terület kialakítását, leutánozva a termé-
szetet. 

– MILYEN FAFAJTÁK KERÜLTEK A PATAK-
PARTRA?
– Ezt az Önkormányzat főkertésze, Ádám 
Attila István határozta meg. Két szintje lesz 
a telepített növényeknek, a koronaszint és 
a cserjék szintje, és kizárólag őshonos faj-

Színművészek más szerepben
Akik április 19-én a Szilas-patak melletti kerékpárúton élvezték a tavaszi napsütést, meglepetten tapasztalhat-
ták, hogy a patak Újszász utcát a Somkút utcával összekötő hídjánál, a patak túloldalán nagy a sürgés-forgás, 
és mintha ismert színészeket is lehetne látni közöttük. Ez így is volt, de ezúttal nem filmforgatásra, hanem 
faültetésre gyülekezett a Vígszínház társulata. A részletekről Hirtling Isván Jászai Mari-díjas színművészt és 
Bojár Iván András művészettörténészt, írót, a 10 millió Fa névre keresztelt első országos civil faültető szervezet 
vezetőjét kérdeztük. 

tákat telepítettünk. Három sort alkotnak a 
növények, középen állnak majd a fák, és két 
oldalukon a cserjék. 

– KELL MÉG TUDNUNK VALAMIT A FAÜL-
TETÉSSEL KAPCSOLATBAN?
– Én inkább a jövőről ejtenék néhány szót. 
Arra kérem a lakosságot, hogy szeretettel 
viszonyuljon ezekhez a fákhoz és cserjék-
hez, vigyázzanak rá, és ne dobálják tele a 
bokrok alját szeméttel, ami nem csak csú-
nya, de ha beszivárog a bomlástermék a 
talajba, káros is. A maguk kerülete olyan 
szép, érdemes lenne vigyázni rá.

A Holokausztra emlékeztek
A Holokauszt magyarországi áldozatainak emléknap-
ján a mátyásföldi Corvin Mátyás Gimnázium könyvtá-
rában tanóra keretében dr. Goldberger Tamás emlé-
kezett meg a 80 évvel ezelőtti tragikus eseményekről.

Dr. Goldberger Tamás a XVI. kerület lakója, elkötelezett megörö-
kítője a zsidó polgárság történetének. Háziorvosi tevékenysége 
mellett sok időt szánt, és szán ma is arra, hogy a még fellelhető 
emlékek, dokumentumok, fotók és adatok alapján megörökítse az 
egykor a kerületünkben és elődtelepülésein élő zsidóság viszon-
tagságos történetét. Kutatásai eredményének egy jelentős részét a 
Szilánk(ok) című, több mint 300 oldalas kötetben tette közzé né-
hány évvel ezelőtt.

Boros Tamás iskolaigazgató felkérésére tartotta meg április 16-
án, a Holokauszt magyarországi áldozatainak emléknapján visz-

szatekintő és ismertető 
előadását. Két 45-per-
ces órában két-két 
érettségiző osztálynak 
beszélt a zsidóság tör-
ténetéről, és a Holo-
kauszt borzalmairól. 
Az előadás gerincét 30 
kinagyított helytörté-
neti fotó képezte. A fo-
tók által megjelenített 
világ és a Goldberger 
Tamás által hozzájuk 
fűzött információk az 
órák végére korrajzzá 
álltak össze. A diákok 
nagy érdeklődéssel 
hallgatták az előadást.

Dr. Goldberger Tamás és Boros Tamás Goldberger Tamás 
beszámolója alapján 

M.T.
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Kerületünk Önkormányzata sem feledke-
zett meg a munkájukat legjobban teljesítő 
rendőreinkről. A jutalmak átadására Ko-
vács Péter polgármester és Szász József 
alpolgármester érkezett a kapitányságra. 
Horváth Szabolcs alezredes, a kapitányság 
vezetője köszöntőjében elmondta, hogy a 
kapitányság minden egysége, és minden 
kitüntetésre váró tagja kiemelkedő mun-
kát végzett az elmúlt évben, ennek köszön-
hető, hogy a kerületi rendőrség nagyon jó 
statisztikai adatokkal zárhatta a 2023-as 
évet, és hasonló teljesítményt vár minden-
kitől 2024-ben is.

Kovács Péter polgármester szintén kö-
szönetet mondott az állomány munkájáért, 

és azért, hogy szakértelmüknek köszönhe-
tően a XVI. kerület ismét a főváros legbiz-
tonságosabb kerülete lett.

Ezután következett a jutalmak átadása, 
amelyben az alábbi személyek részesültek: 

Kata László, Szilágyi lldikó és Barna Péter 
rendőr alezredes, Lőrincz Tibor, Molnár 
László és Mayerné Schuller Hajnalka ren-
dőr őrnagy, Bakó Péter és Nagy Gábor ren-
dőr százados, Herceg Gábor rendőr főhad-
nagy, Sorbán lzabella rendőr törzszászlós, 
Pásztor Tamás rendőr zászlós, Varga Szi-
lárd rendőr főtörzsőrmester, Nagy Martin 
és Kuremszki László rendőr törzsőrmester, 
Balázsi Zoltánné, Krisztián Krisztina, Bar-
tos Anita és Forgóné Tóth Rita rendészeti 

A kiállítás a Patrióták Egyesületének jó-
voltából érkezett az Emlékházba, akik már 
több hasonló jellegű tárlatot hoztak Kert-
városunkba. A megnyitóra összegyűlteket 
Müller Ildikó, az Emlékházat is működtető 
Kertvárosi Helytörténeti és Emlékezetköz-
pont igazgatója köszöntötte. A kiállítás 
fővédnöke, Németh Szilárd országgyűlé-
si képviselő egyéb halaszthatatlan teen-
dői miatt nem tudott jelen lenni, üdvözlő 
gondolatait Hetzmann Róbert, a Patrióták 
Egyesület elnöke tolmácsolta. A politikus 
méltatta „Marika néni” bátorságát, amely-
lyel a szabadságharc, a börtönévek és a 
parlamenti képviselői munkája 
alatt is igyekezett a magyarság 
és az ’56-osok ügyét képviselni. 
Kovács Péter polgármester csat-
lakozott a méltató gondolatok-
hoz és ő is kifejezte köszönetet 
a Patriótáknak a forradalom 
eszméjének őrzéséért és to-
vábbadásáért. Petrovics Sándor 
pedig Wittner Mária számos 
egyéb tiszteletre méltó cseleke-
detének, hazafias és bajtársias 
szemléletének felidézésén kívül 
emlékeztetett arra, hogy a sza-
badságharcos tagja volt annak 
a kuratóriumnak, amely a Tóth 
Ilonka Emlékház létrehozását 
végigvitte. Egy korábbi rendez-

vényen kijelentette, hogy addig nem nyug-
szik, amíg Tóth Ilona emlékének méltó 
ápolása nem oldódik meg.

Hetzmann Róbert beszédében felidéz-
te azt a 2020-as kecskeméti tárlatot, mely 
már bemutatta az akkor még élő szabad-
ságharcos életútja. Sajnos azóta Wittner 
Mária megannyi társával együtt eltávozott 
közülünk, így az elkövetkező nemzedékek 
feladata lesz a forradalom szellemiségének 
továbbéltetése.

Frölichné Lendvai Beatrix, az Emléke-
zetközpont munkatársa rövid előadásban 
foglalta össze az Emlékház történetét. 

Petrovics Sán-
dor a Tóth Ilon-
ka Szülőházáért 
Alapítvány ku-
ratóriumának el-

Jutalmak a rendőrség napján
A kormány határozata alapján 1992-től Szent Györgyünnepén, április 24-
én rendezik meg Magyarországon a rendőrség napját. Sárkányölő Szent 
György évszázadokon át a lovagok, fegyverkovácsok, lovaskatonák és a 
vándorlegények patrónusa volt. Ma azonban már lovagok, fegyverková-
csok, lovaskatonák és vándorlegények nincsenek, így Sárkányölő Szent 
György a cserkészek és a rendőrök védőszentje.

igazgatási alkalmazott, valamint Virány-
iné Erdős Csilla és Varga Beatrix Roxána 
rendvédelmi igazgatási alkalmazott.

Munkájukat a lakosság nevében köszönjük.
M.T.

„Készültem az útra”
Wittner Mária, 1956-os szabadságharcos emléke előtt tiszteleg a 
Tóth Ilonka Emlékház új, „Készültem az útra” című kiállítása, mely 
április 15-én nyílt meg az érdeklődők előtt.

nöke felidézte a fájdalmas búcsút Marika 
nénitől, aki még súlyos betegségében is 
igyekezett képviselni, és anyukaként gon-
doskodni a fiatalabbakról. Hajagos Csaba 
történész egy baleset miatt nem tudott 
jelen lenni, ezért a tárlatvezetés feladatát 
Hetzmann Róbert látta el. Az elhangzottak 
meghallgatásán kívül a látogatók kezükbe 
vehették a szabadságharc ikonikus fegy-
vereit, amelyeket Wittner Mária és társai, 
valamint a szovjet csapatok is használtak.

GUETH ÁDÁM
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LAKÁSPÁLYÁZAT
Budapest Főváros XVI. kerületi Ön-

kormányzat Egészségügyi és Szociális 
Bizottsága a 32/2012. (XI. 26.) rendelet 

15/A §-a alapján
PÁLYÁZATOT HIRDET

a tulajdonában lévő lakóegységek piaci 
elven történő bérbeadására

PÁLYÁZNI AZ ALÁBBI LAKÁSOK 
BÉRLETI JOGÁRA LEHET:

• 1165 Budapest, Benő u. 2. 
1. számú lakóegység 

(24 m²-es, 1 szobás, összkomfortos)
• 1165 Budapest, Benő u. 2. 

2. számú lakóegység. 
(27 m²-es, 1 szobás, összkomfortos)

A pályázat kiírásának időpontja: 
2024. április 30. napja 08:00 óra

A pályázat benyújtásának határideje:  
2024. május 30. napja 12:00 óra

A pályázat elbírálásának határideje:
2024. június 24.

A pályázat benyújtásának helye: 
Budapest XVI. kerületi Polgármesteri 
Hivatal Ügyfélszolgálati Irodáján (1163 
Budapest, Havashalom u. 43.) vagy a 
https://www.bp16.hu/e-ugyintezes/ 
lakas-ingatlan elektronikus ügyintézési 
felületen

A pályázattal kapcsolatos bővebb infor-
máció a Budapest Főváros XVI. kerületi 
Önkormányzat internetes honlapjáról 
(www.bp16.hu) letölthető, valamint térí-
tésmentesen beszerezhető a Polgármes-
teri Hivatal Ügyfélszolgálati Irodán.
Az eredményről minden pályázó írásban 
kap értesítést az elbírálást követő 30 na-
pon belül, melynek határideje 2024. jú-
lius 30.

Mindkét lakás megtekinthető 
(kizárólag az alábbi időpontokban):

Május 14-én (kedd) 
16:30 és 17:00 óra között, vagy 

május 16-án (csütörtök) 
9:00 és 9:30 óra között.

Ács Anikó
alpolgármester

Szász József „zöld ügyekért” is felelős al-
polgármester nyitotta meg a rendezvényt, 
aki a XVI. kerületben folyó természetvé-
delmi törekvések múltjára tekintett vissza. 
Elmondta, hogy ezek a rendezvények tele 
voltak jószándékkal, de a valódi szakér-
telem Ádám Attila főkertész érkezésével 
költözött be a kerületbe. 

A főkertész ismertette a nap programját, 
és elmondta, hogy a cél egy új szemlélet 
felvázolása a fiatalok számára, hiszen na-
gyon szorít az idő, drámai sebességgel zaj-
ló folyamatokba kell beavatkoznia az em-
beriségnek ahhoz, hogy a Föld továbbra is 
élhető maradjon.

Az ezzel kapcsolatos tendenciákat dr. 
Bakó Gábor ismertette a hallgatósággal, aki 
ökológiával és távérzékeléssel foglalkozik. 
A távérzékelést használja olyan ökológiai 
problémákkal kapcsolatos adatgyűjtésre, 
amelyekből intézkedési tervet lehet készí-
teni. A tudomány célja jelenleg az, hogy 
rátaláljanak egy olyan fejlődési folyamatra 
és szervezési elvre, amely meghagyja nap-
jaink emberének szükségleteit, anélkül, 
hogy csökkentené a jövő generációk esé-
lyeit saját igényeik kielégítésére. Ennek az 
útnak a keresésében rendkívüli szerepük 
van korunk legmodernebb digitális eszkö-
zeinek, amelyeket használva a távérzéke-

lés módszerével a korábbinál egyszerűbb, 
olcsóbb és gyorsabb módszer kínálkozik 
a képalkotásra, amelyben fontos feladat 
hárul a drónokra. Ezek a felvételek három 
dimenzióban képesek rendkívül fontos 
adatokat szolgáltatni a föld felszínén zajló 
ökológiai változásokról, és ezzel lehetővé 
teszik a megfelelő tudományos tervek ki-

alakítását.
A látványos, vetített 

képekkel illusztrált 
előadás után az in-
tézmény parkjában 
növényfelismerés kö-
vetkezett, valamint 
gyönyörű színes, és 
illatos ehető virágok-
kal ismerkedhettek az 
érdeklődők. 

A kóstoló után Ba-
jor Zoltán, a Magyar 
Madártani Egyesület 

budapesti elnöke tartott 
ismertetőt. Elmondta, hogy az Európá-
ban honos madárfajok közel 50 százaléka 
megtalálható Magyarországon, ebben gaz-
dagok vagyunk. Ez 425 fajt jelent. Az is-
kola kertjében pedig 15 madárfajt számolt 
meg. Ezután bemutatta a legpraktikusabb 
madáretetőket, és a négy legelterjedtebb 
odúfajtát, amelyek csak bejárati nyílásuk 
nagyságában és belső mélységükben kü-
lönböznek. A legelterjedtebb a 26-28 mm 
nyílásátmérőjű odú, amely elsősorban 
cinkéknek, verebeknek nyújt szállást. El-
mondta, hogy 10 kikelt fiókából 2 éri el a 
teljes kifejlettség állapotát, a többi elpusz-
tul. De ez nem baj, mert más élőlények, 
madarak táplálékául szolgálnak, és így 
biztosan csak a legerősebbek a túlélők. 
Szót ejtett a madarak etetéséről is.

Végül Ádám Attila útmutatása mellett 
növényritkaságok elültetésével zárult a 
témanap.

MÉSZÁROS TIBOR

Rohamosan változó világunk 
fenntarthatóságának kérdései
A Szerb Antal Gimnázium adott otthont a fenntarthatósági témahét 
keretében megrendezett témanapnak, amelyen Ádám Attila István fő-
kertész rendezésében előadásokon és bemutatókon ismerkedhettek a 
diákok a programban meghirdetett témákkal.

Ádám Attila Dr. Bakó Gábor

Madárlesen
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A SZÁMLA 
Egy este, amikor anya a vacsorát főzte, 11 éves, egyre 
anyagiasabb világunk első mérgezési tüneteit magán vi-
selő fia megjelent a konyhaajtóban, kezében egy cédulá-
val. Furcsa, hivatalos arckifejezéssel nyújtotta át a cédu-
lát az anyjának, aki megtörölte kezét és elkezdte olvasni: 
– virágágyás kigyomlálása: 500 Ft – a szobám rendbe-
rakása: 1000 Ft – bevásároltam: 200 Ft – három dél-
utánon át vigyáztam a kishúgomra, amíg nem jöttetek 
haza: 1500 Ft – kétszer ötöst kaptam az iskolában: 1000 
Ft – minden nap kiviszem a szemetet: 700 Ft 

 Összesen: 4900 Ft
Anyja fogott egy tollat és ő is írt egy számlát: 

– 9 hónapig hordtalak az egyre nehezülő testemben: 0 Ft 
– az összes átvirrasztott éjszakáért, amit a betegágyad 
mellett töltöttem: 0 Ft – a sok-sok ringatásért, vigasz-
talásért: 0 Ft – könnycseppjeid felszárításáért: 0 Ft 
– mindenért, amit nap, mint nap tanítottam neked: 0 
Ft – minden reggeliért, ebédért, uzsonnáért, amit készí-
tettem neked: 0 Ft – az életemért, amit alárendeltem a te 
felnevelésednek: 0 Ft 

Összesen: 0 Ft
A gyerek elolvasta, és mintha kissé elszégyellte volna 

magát, visszakérte a saját számláját és lesütött szemmel 
aludni ment.

Anya reggel egy módosított számlát talált a konyha-
asztalon. A 4900 Ft át volt húzva, mellette pedig nagy 
nyomtatott betűkkel ez állt: FIZETVE.

Hogy ez valóban megtörtént-e, nem tudjuk, 
de ha csak tanmeseként vetette papírra va-
laki, az üzenete azért a lényeget érinti. Az is 
kétséges, kerülhetünk-e olyan helyzetbe, hogy 
minden adósságérzet nélkül úgy érezzük, nincs 
tartozásunk édesanyánk felé.

Köszöntsük ezzel a gondolattal az édesanyákat, 
aki még megteheti, szeresse nagyon, aki pedig már 
elbúcsúztatta, gondoljon rá örök hálával, adósként, 
mert amit tőlük kapunk, annak nincs árfolyama. 
Ha valamire, az anyai szeretetre biztosan ér-
vényes ez a megállapítás: csak eszmei értéke 
van. Sajnos azt is tudom, nem minden édes-
anya él úgy gyermeke gondolataiban, hogy a 
hála legyen az első szó, ami eszébe jut róla. 
Mi most azonban a klasszikus értelemben vett 
gondoskodó, aggódó, gyermekeikért minden-
re képes édesanyák fölé szeretnénk diadalívet 
emelni, akik betöltik a természet által rájuk osztott 
szerepet. 

Éppen ezért megkülönböztetett tisztelet a valódi 
édesanyáknak! 

MÉSZÁROS TIBOR

Ádám Attila főkertész bevezetője után dr. Kárpáti Éva talaj-mik-
robiológus arról beszélt, hogy milyen feltételeknek kell teljesül-
niük a termőföldtől a terített asztalig, hogy egészséges és magas 
tápértékű növényeket termeszthessünk. Előadása elsősorban a 
mikroszkóp világában látható jelenségekről, vegyi anyagokról és 
azok szerepéről mondott sok újdonságot.

Dr. Csicsor János a természetes talajjavító anyagok szerepét mu-
tatta be. Rávilágított, hogy, ha a talajban megfelelő ásványi anya-
gok vannak, a gyökérzet például háromszor nagyobb lesz, mint 
az ásványhiányos talajban. A gyökér tömege befolyásolja a szá-
razságtűrő képességet, minél több van belőle annál intenzívebben 
képes fölszívni a növény a talajból a vizet.

Puzder Tamás geológus azokat a folyamatokat tekintette át, 
amelyek az ásványi anyagok kialakulásánál mennek végbe. El-
mondta azt is, hogy hazánk a legfontosabb ásványi anyagok te-
kintetében elég gazdag.

Végül Csillik Kristóf, a Kerületgazda Szolgáltató Szervezet igaz-

Az édesanyák fizetsége
Baráti társaságban szóba került, hogy a közvélemény csak azt tekinti munkának, amit hi-
vatalos munkahelyen végzünk. Régen a nők feladata az otthoni teendőkre korlátozódott, 
a mai asszonyok azonban túlnyomó többségükben már nem engedhetik meg maguknak 
ezt a luxust. Csakhogy ettől a család körüli feladatokat ugyanúgy el kell végezni, ezért a 
hivatalos munkaidő után kénytelenek második műszakot nyitni, és ellátni otthoni anyai te-
endőiket. Barátom felesége ahelyett, hogy véleményt mondott volna a jelenségről – noha ő 
egész életében munkahelyen is dolgozott –, egy kis írást nyomott a kezembe azzal, hogy ezt 
sok évvel ezelőtt kivágta valahonnan és eltette, mert elgondolkodtatónak találta.

Képeinken olyan édesanyák vannak, akiknek gyermeke a havonta ismétlődő Hónap 
babája elnevezésű önkormányzati babaszépségversenyen egy-egy hónap győztesei 

lettek. Ennél persze sokkal többen vannak, de választanunk kellet, és hogy igazságosak 
legyünk, számítógépen sorsoltuk ki a mellékelt 6 fotót.

Fenntartható talajápolás
A fenntarthatósági témahét programjában szerepelt 
az az ismeretterjesztő konferencia is, amelyet a Pol-
gármesteri Hivatal házasságkötő termében zajlott, és 
amelyen a meghirdetett témák legkiválóbb magyar 
szakemberei voltak az előadók.

gatója számolt be arról a viszontagságos folyamatról, amelynek 
eredményeképpen megszületett a Kertvárosi Komposzttelep. 
Elmondta, hogy amíg ez a telep nem létezett, a komposztálandó 
anyagot méregdrága autókázással szállították a kijelölt átvevő-
helyekre. Ezek egyike sincs a közelben, nagyon drága megoldás 
volt, de csinálni kellett.  Ma már minden hivatalos engedély meg-
született, így nincs akadálya a komposztáló működésének. 

Az előadások után minden előadó a hallgatóság rendelkezésére 
állt, mindenki feltehette kérdéseit.

MÉSZÁROS TIBOR 

Puzder Tamás, 
dr. Kárpáti Éva, 
dr. Csicsor János, Csillik 
Kristóf, Ádám Attila 
István és Szász József
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CORVIN MŰVELŐDÉSI HÁZ - ERZSÉBETLIGETI SZÍNHÁZ
1165 Budapest, Hunyadvár u. 43/C

+36 1 401 3060 • info@kulturliget.hu 
kulturliget.hu • facebook.com/kulturliget 

Május 11. szombat 9:00
XXXIII. ORSZÁGOS TÁNCMŰVÉSZETI FESZTIVÁL 
Gyermek korcsoport és szakmai díjak átadása. A rendezvény XVI. kerületi lako-
sok számára lakcímkártya felmutatásával térítésmentesen látogatható.

Május 14. kedd 17:00
ORSZÁGOS KÉPZŐMŰVÉSZETI PÁLYÁZAT
KIÁLLÍTÁSMEGNYITÓ ÉS DÍJÁTADÓ ÜNNEPSÉG 
A kiállítás megtekinthető 2024. június 30-ig.

Május 17. péntek 19:30
JAZZLIGET 
JUST FOR FUN 
PROJECT
VENDÉG: SCHMIDT 
BARBARA

Május 23. csütörtök 18.00
INTUÍCIÓ - CSÉMI ORSI festőművész kiállítása
Megtekinthető 2024. június 20-ig a Harmónia Szalonban.

Május 23. csütörtök
TITKOS KALENDÁRIUM FEKETE ISTVÁN VÁNDORKIÁLLÍTÁS
A kiállítás megtekinthető 
május 23. és június 11. között 
a Kamara Galériában! www.kulturliget.hu                

facebook.com/kulturliget                

instagram/erzsebetligetiszinhaz

JÖN-JÖN-JÖN!

Május 1-jén kinyitott a Green Cafe az Er-
zsébet-ligeti Színház előtti téren, a nagy 
gesztenyefák tövében álló kis faházban. 

Üzemeltetője, Pálffy Andrea elmondta, hogy 
májusban, az 1-jei ünnepnap után még csak a 
Gyereknapon, május 26-án lesz nyitva, majd 
nyáron a szabadtéri kisszínpad programjaihoz 
igazodva már csütörtökön, pénteken és szomba-
ton is várja a produkciók közönségét. De nem 
csak őket, hanem azokat is, akik csak arra jár-
nak, babakocsit tolnak, kutyát sétáltatnak, vagy 
bármilyen okból jól esne egy üdítő, egy jó kávé, 
édesség, jégkrém, rágcsálnivaló, egy pohár sör, 
bor vagy egy kis rövidital. 

A Green Cafe látogatói a kínálaton kívül része-
sei lehetnek annak a bánásmódnak is, amelyet 
Pálffy Andrea tyúkanyó típusú, gondoskodó 

egyénisége tesz hozzá a finomságok és italok 
ízéhez. Aki többször megfordul nála, már mon-
dania sem kell, mit kér, „az Andi” már bizonyá-
ra megjegyezte. Szereti a munkáját és szereti az 
embereket, sokéves vendéglátós tapasztalatai 
alapján pedig tudja, melyik árut honnan kell 
beszerezni ahhoz, hogy a legjobb minőséget te-
gye a pultra. Aki még nem próbálta, ne hagyja 
ki, a Green Cafe hozzátesz a színpadi produk-
ció nyújtotta élvezethez.

M.T.   
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Én és a Föld
Kiállításmegnyitóval és eredményhirdetéssel 
ünnepelte az Erzsébetligeti Színház a Föld 
napját április 22-én. A Napfény Galériában 
kaptak helyet az Én és a Föld plakátpályázat 
legjobb alkotásai. 

Ács Anikó alpolgármester egy tortá-
val, és az alábbi szavakkal köszön-
tötte az intézmény vezetőjét: 

Hatalmas szeretettel gratulálok Szabó 
Csilla intézményvezetőnek, valamint a 
Corvin Művelődési Ház – Erzsébetlige-
ti Színház valamennyi munkatársának 
az újabb rangos elismeréshez, és ahhoz 
a profizmushoz, elkötelezettséghez és 
kreativitáshoz, ami a Családbarát Mun-
kahely és a Családbarát Szolgáltató Hely 
minősítés elnyerése mögött áll. 

Talán az avatatlan szem nem látja, de 
hihetetlen mennyiségű munkával töltött idő, 
végigdolgozott hétvégék, ünnepnapok, és per-
sze ötletek garmadája van e mögött a színvonal 
és stabilitás mögött, amit csak megköszönni le-
het! Szívből gratulálok!

Mi, az újság munkatársai, akik tudósítá-

saink elkészítésekor egy kicsit óhatatlanul 
is belelátunk a háttérmunkába, elmondhat-
juk, hogy az irodai részleg inkább hasonlít 
egy jól szervezett hadvezetési központhoz, 
ahol Szabó Csilla irodájának egyik falán 
van egy szinte faltól falig, padlótól plafo-

nig terjedő stratégiai naptár, amely-
be két-, két és fél évre előre vannak 
bejegyzések a tervezett műsorokról. 
Mindegyiket egy kis rátűzött zászló 
jelzi. Hasonlót csak a NATO har-
cálláspontjain használnak. A mű-
szakiak pedig nem ismernek lehetet-
lent, olykor improvizálniuk kell, de 
mindent megoldanak. Kis túlzással 
úgy lehetne jellemezni őket, ha kevés 
a kábel, ők maguk vezetik az áramot, 
de a rendezvényeknek menniük kell. 
Ettől a hivatástudattól válhatott a 

színház a kerület egyik legstabilabb intéz-
ményévé. 

Szabó Csillát a képviselő-testület újabb öt 
évre az intézmény vezetőjévé választotta.

Szívből gratulálunk!
M.T.

Újabb elismerés 
az Erzsébetligeti Színháznak
Ismét családbarát Munkahely minősítést kapott az Erzsébetligeti Szín-
ház. A Közművelődési Minőség Díj, valamint a Minősített Közművelődé-
si Intézmény büszke címek mellé már harmadszor nyerte el az intézmény 
a  Családbarát Munkahely és a Családbarát Szolgáltató Hely minősítést. 
Előbbi – amennyire ez egy hétvégén is üzemelő intézménynél lehetséges 
– a dolgozók munkafeltételeivel kapcsolatos rugalmas hozzáállást, csa-
ládi érdekeinek figyelembevételét jutalmazza, utóbbi pedig az intézmény 
családcentrikus szolgáltatásait és programkínálatát. 

A pályázatra összesen 153 pályamű érkezett, ezekből 
85-öt állítottak ki. A plakátok az emberiség viszonyát 
tükrözik bolygónkhoz, környezetünkhöz és a termé-
szetvédelem üzenetét hordozzák. A pályaműveket 
két korcsoportban díjazták és bizony a legkisebbek 
között is bőven találhatunk tehetséges alkotókat. A 
megjelent nagyszámú érdeklődőt Kertai Zsuzsa, a 
Színház programszervezője köszöntötte, majd átad-

ta a szót Balla Réka 
festőművésznek, a 
zsűri elnökének. 
A döntnököknek 
bizony nem volt 
könnyű dolguk a 
helyezések eldön-
tésében, és a kü-
lönböző foglalko-
zású szakemberek 
más-más szem-
pontokat részesí-
tettek előnyben. A 

1. hely: Lipka Csenge

zsűri tagja volt Ádám Attila, kerületünk főkertésze is, aki szintén elis-
meréssel adózott a gyermekek tehetsége előtt. A korcsoportok dobogósai 
mellett különdíjakat hirdettek, valamint a felkészítő tanárok munkáit is 
díjazták. Balla Erika egy Picasso idézetet olvasott fel, mely kiválóan leír-
ja a verseny tapasztalatait: „Minden gyerek művésznek születik. A probléma 
művésznek maradni, miközben felnövünk.” A kiállítás május 31-ig tekinthető 
meg. 

GUETH ÁDÁM

2. hely: Gergácz Levente

3. hely: Galaczi Boglárka
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Helytörténet
Titkos képeslap
A monokróm, kézzel színezett képeslap valódi „látóképes” gyöngy-
szem, csupa titok. A kép közepébe titkos rekesz vágva, alatta monok-
róm leporelló, 10 db., egyenként 7,5x5 cm képeslapból: Poleznék villa, 
Dr. Spett villa, római katolikus templom, Bellovics villa, Dióssy villa, 
Szalay villa (Dozzi), Kárpáti, Mátray villa, Dr. Antal villa, Varga Sándor 
kereskedése a nagyszállóban, első elemi iskola. A hátoldal osztott, 2 
pecsét, a Szenttamásra érkezés érkezési dátuma: 1912.03.14. 
Ceruzával írt levél, a címzett Andróczky Etelka, Szenttamás. 
A képoldalon ceruzás felirat nyilakkal: unokanővérem, ifjabb unoka-
nővérem, György bácsi, illetve nyíllal a fákra rajzolva az ablak: itt lak-
tam (?). 

Kedves Etelka. 
Szívélyesen üdvözlöm e szép vidékről, melyben minden találhatik és 

található, csak egy nem…
A viszontlátásig jómulatást kívánok 

Kézcsókkal Szabó
Üdv. Papp Jolán Papp Hajnalka

Az aláírás hivatalos, a mátyásföldi hiány három pontja ellenben 
nagyon beszédes. 

György bácsi

SZÉMAN RICHÁRDItt laktam (a fákra rajzolt nyíl mutatja)

Unokanővérek
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A hazánkban is őshonos növény kerti 
termesztése a 16. századtól kezdődik, de 
ekkor még a főúri kertek kiemelkedő nö-
vénye. A spárga Lippay János 1664-ben 
megjelent Posoni kert című szakkönyvében 
is szerepel, ahol a növény elkészítési mód-
ját és gyógyhatását a részletesen taglalja a 
kertészmester:

A Spárgát mind hússal, hallal főzik, és ma-
ganosan is, saláta módgyára is; de nem nyer-
sen, hanem elsőben, meg fonnyasztyák meleg 
vízben, az után hidegen sóval eczettel, fa olaj-
jal eszik. … Másokak, főve saláta modgyára 
eszik, ugy mint Spárgának gyönge hejit … 
Ha ennek gyökerét, a fájó fogra tészik, meg 
állittya a fájdalmat. Sőt ha meg száraztyák, 
porrá tőrik, és azt a port a fognak üregében 
tészik, fájdalom nélkűl, mind gyökerestül ki 

vonnya. Ha borba meg főzik, és 
meg iszák, megrontya az ember 
veséjében a követ. A ki olajjal 
elegyitett meg tőrt Spárgával 
meg keni magát, azt a méhek 
meg nem csípik. 

A növényt a 20. századtól 
kezdve már szélesebb körben 
is megtalálhatjuk a magyar 
asztalokon, és konyhai alap-
anyagként egyre elérhetőbbé 
és népszerűbbé válik.

Az 1880-as évektől alkotó 
Szabóné Nogáll Janka 1912-
ben jelentette meg Az úri 
konyha című könyvét, mely 
elengedhetetlen tudnivalókat 
gyűjtött össze a háztartást 
vezető nők számára az úri 

háztartás mikéntjéről. A könyvben szerepel egy konyhanaptár, 
ahol az év 12 hónapjára találunk ajánlást Időszerű étekfogások 
bemutatásra címmel, mely szerint májusban az alábbi alap-
anyagokból érdemes az asztalra tenni: angolna, cseresznye, 
csirke, galamb, pisztráng, rák, SPÁRGA, tojás ételek, vaj, zöld-
borsó 

HOGY TARTJUK EL A SPÁRGÁT?    
(Az úri konyha, 1912.):
A hervadt spárgát nem lehet jól tisztitani, az ize sem jó. Olyan 
helyen tehát, ahol levágott állapotban kell eltartani, a spárgacso-
mót puha rongyba takarjuk és beleteszszük egy olyan faládába, 
melybe alól nedves homokot tettünk. A spárgát is ilyennel te-
metjük el és szellős, de hüvös helyen tartjuk. Szép, friss, zamatos 
marad.
SZABÓNÉ NOGÁLL 
JANKA RECEPTAJÁNLÁSA SPÁRGÁVAL  
(Az úri konyha, 1912.):   

A SPÁRGA-PÉP 
Szép halvány szine miatt paradicsom vagy vörös káposzta után kell 
tenni. Sós vizben fő, finom pép lesz belőle vajjal és tejszinnel.

A vadon, főként vízpartokon élő spárga Európában és Ázsiában is ho-
nos. Az ókorban az egyiptomiak termesztették és fogyasztották, a gö-
rögök gyógyhatása miatt elsősorban szárítva, vízhajtó teaként készítették. Az ókori Rómában már 
étkezési céllal fogyasztják a növényt, mely főként előételként került a római asztalokra. A középkor-
ban feledésbe merült a spárga fogyasztása, majd a reneszánsz idején fedezik fel újra. Ekkor igen nagy 
gasztronómiai jelentőségre tesz szert, az uralkodói asztalokra kerülve a fényűzést szimbolizálja. 

Spárga az asztalon GRÓB-GÖNCZI MÓNIKA
gm.gasztronomiatortenet@gmail.com

AZ ÚRI MÓDIAZ ÚRI MÓDI  
konyhai tanácsokkonyhai tanácsok 1912-bó́l 1912-bó́l

NÓTAKÖR
A Nótakör MÁJUS 08-ÁN 17:00 ÓRAI KEZDETTEL 
tartja legközelebbi összejövetelét a szokott helyen, 

a Rákosi úti Civil Házban. 
Cím: 1162 Rákosi út 71. (a régi posta épülete). 

A Nótakör szeretettel várja régi tagjait, és szívesen fogad olyan 
új jelentkezőket is, akik szeretnek nótázni.

További információk: 
Szilágyi Sándorné Kati 

06-30/44-22-414 
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– HA AZT KÉRDEZNÉM, KICSODA 
GUETH ÁDÁM, MIT VÁLASZOLNÁL?
– Röviden elmondanám eddigi életem 
történetét. 1991-ben születtem Buda-
pesten, tősgyökeres XVI. kerületiként. 
Először Mátyásföldön éltünk, majd 2015-
ben Sashalomra költöztünk. A Centená-
riumi Iskolában végeztem az általánost, 
majd a Szerb Antal Gimnáziumban 
érettségiztem. Onnan mentem azokra az 
egyetemekre, ahol aztán diplomáimat 
szereztem.

– MILYEN KÉSZTETÉSEK SZABTÁK MEG 
A TOVÁBBTANULÁS IRÁNYÁT?
– Két dolog érdekelt már gyerekkorom 
óta, a történelem és a filmek világa. Tör-
ténelmi érdeklődésem először a Károli 
Gáspár Református Egyetem felé irá-
nyított, de ez is kapcsolatban állt a film-
mel, mert amikor 8 évesen megnéztem a 
Ben Hur című világhírű filmet, majd 10 
évesen a Gladiátort, csak fokozódott az 
érdeklődésem a régi korok iránt. Ez ve-
zetett a Károli egyetem történelem sza-
kára, ahol hadtörténészként végeztem 
2016-ban. Azonban ezzel a végzettséggel 
nem igazán találtam a helyemet a világ-
ban, ezért 2017-ben beiratkoztam az Eöt-
vös Loránd Tudomány Egyetem Szabad 
Bölcsészetének filmtudományi szakára. 
Ott szereztem még egy diplomát a törté-
nelem mesterfok mellé.

– FOLYTASSUK A FILM IRÁNTI ELKÖTE-
LEZETTSÉGED TÖRTÉNETÉVEL, HISZEN 
A BEN HUR ÉS A GLADIÁTOR NEM A 
FILM VILÁGA FELÉ INDÍTOTT, HANEM A 
TÖRTÉNELEM IRÁNYÁBA. MI INDÍTOTT 
A FILM FELÉ?
– Azt is egy filmnek köszönhetem, még-
pedig a Jurassic Parknak. Kisgyerekként 
is foglalkoztatott a kérdés, hogyan vet-

Munkatársunk már az M5 
tévécsatorna kapuján kopogtat
Kedves olvasóink minden lapszámunkban több cikk alatt olvas-
hatják Gueth Ádám kollégánk aláírását. Az utóbbi időben azonban 
rendszeresen feltűnik a neve az M5 kulturális tévécsatorna Kritika 
és História című műsoraiban is, ahol nagy szenvedélyével, a film-
mel kapcsolatos rendkívüli tájékozottságát kamatoztathatja. Mi-
közben erről beszélgettem vele, kirajzolódott egy krisztusi korban 
lévő fiatal értelmiségi portréja is.

ték filmre a dinoszauruszokat, amikor 
azok már réges- régen kihaltak. Ezért az 
első filmrendező, akinek megjegyeztem 
a nevét, Steven Spielberg volt, aki ezt az 
izgalmas, sok millió évvel ezelőtti világot 
hozta vissza.

– AMIKOR MÁR LÁTSZOTT, HOGY NEM 
CSAK SZALMALÁNG A FILMEK IRÁNTI 
ÉRDEKLŐDÉSED, GONDOLTÁL ARRA, 
HOGY EZ AZ IRÁNY PÉNZKERESŐ FOG-
LALKOZÁSOD IS LEHET?
– Már kisgyerekkoromban filmrendező 
szerettem volna lenni, amikor talán még 
nem is tudtam mit is csinál egy rendező. 
Ez a vágyam később is megmaradt, ka-
maszkoromban sokszor írtam filmterve-
ket, és ha eszembe jut valami jónak tűnő 
ötlet, ma is írok belőle forgatókönyv-váz-
latokat azzal a reménnyel, hogy egyszer 
talán megvalósulhatnak.

– EGY 1848-AL FOGLALKOZÓ RÖVIDFIL-
MEDET, AMELY FORGATÓKÖNYVÉNEK 
TÁRSSZERZŐJE VOLTÁL MÁR A TÉVÉBEN 
IS LÁTHATTUK.
– A Szabadság, harc című rövidfilmben két 
magyar fiatal konfliktusát jártuk körül, 
akik közül az egyik az osztrák seregben 
szolgált, a másik pedig a magyar honvé-
dek között. Ebben a helyzetben a haza-
szeretet és a katonai eskü kerül szembe 
mindkettőjüknél, de nem azonos okok-
ból.

– HOGYAN KERÜLHET EGY TEHETSÉ-
GES MAGYAR FIATAL OLYAN HELYZET-
BE, HOGY ENNÉL NAGYOBB LÉLEGZE-
TŰ FILMET IS KÉSZÍTHESSEN?
– Ez bizony nem egyszerű kérdés. A fő 
probléma, hogy kis ország vagyunk, 
így a filmgyártás nem él meg piaci ala-
pon. Azt kell elérni, hogy valamiképpen 
olyan ötlettel álljunk elő, amibe művé-
szeti alkotásként és lehetséges közönség-
sikerként is fantáziát látnak a döntnökök. 
Szempont az eladhatóság, a nézők érdek-
lődése, és persze a döntés szubjektív, de 
ennek taglalása meghaladná beszélgeté-
sünk kereteit. 

– HOGYAN JÖTT A FILMKRITIKA?
– A filmvilág iránti érdeklődésem miatt 

sokat olvastam filmkritikákat, szakcik-
keket, és néztem ezzel foglalkozó műso-
rokat is. Kamaszkoromban nagyon tet-
szett a BBC Talking Movies című műsora. 
Így lassanként kialakult bennem egy-
fajta szakértelem, szerényebben fogal-
mazva egy értékrend, ami alapján meg-
ítélhettem a megjelenő filmeket. Ezeket 
le is írtam, de először csak magamnak. 
Aztán amikor megérkezett a közösségi 
média Magyarországra, közzé is tettem 
a véleményemet, egyre inkább kritikus, 
törekvésem szerint az előítéleteket és 
az elfogultságot mellőző hangnemben. 
Majd 2015-ben csatlakoztam a Kritizá-
tor-bloghoz, mai nevén kritizátor.hu, 
ahova egy Facebook-csoportban megje-
lent cikkem alapján hívtak meg. Aztán 
kaptam felkérést két rádiótól is, más 
internetes oldalaktól is, így lassan rend-
szeressé váltak a közleményeim, beszél-
getéseim ezeken a helyeken. Most pedig 
legújabban az M5 tévécsatorna Kritika 
valamint História című műsoraiba hív-
nak már többedszer, hogy különböző 
filmekről, vagy azokhoz kapcsolódó té-
mákról mondjak véleményt. Volt közöt-
tük például Walt Disney könyve, Ridley 
Scott Napóleonja, Breier Ádám Lefkovicsék 
gyászolnak című filmje, vagy a Kék pelikán 
Csáki Lászlótól. Nem bánnám, ha ez a 
folyamat folytatódna, és kiterjedne to-
vábbi csatornákra is. 

– EJTSÜNK SZÓT A LAPUNKNÁL 
BETÖLTÖTT MUNKÁDRÓL IS! AZ 
OLVASÓKAT TALÁN ÉRDEKLI AZ IS, 
HOGYAN KERÜLTÉL A XVI. KERÜLETI 
ÚJSÁGHOZ. ÉN TERMÉSZETESEN 
ISMEREM A TÖRTÉNETET, DE 
IDÉZD FEL MINDEZT A TE 
NÉZŐPONTODBÓL!
– Közös ismerősünk, dr. Onyestyák 
György, a Déli Harangszó Baráti Kör 
elnöke találkozott az interneten néhány 
írásommal, és többször felkért az általa 
rendezett, történelmi eseményekkel kap-
csolatos beszédek, ismertetők, előadások 
megtartására. Majd, amikor az előző 
főszerkesztő, Szabó Réka Zsuzsanna – 
aki a megjelenő cikkek egy részét maga 
írta – távozott a laptól, hirtelen kellett va-
laki az újsághoz. 
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Idén tizenegy csapat vett részt az erőpró-
bán, állomásról állomásra haladva, ahol 
különböző feladatokat kellett megolda-
niuk a lelkes diákoknak. Az állomások 
közül öt szimulációs helyzetet mutatott 
be, ahol a versenyzők élethű körülmé-
nyek között tehették próbára gyakorlati 
tudományukat. A látvány olykor sokko-
ló és véres volt, azonban mindez felkészí-
ti a gyermekeket arra, hogy a valódi, éles 
helyzetben is megőrizzék hidegvérüket. 
Az állomások között szerepelt még első-
segély-teszt kitöltése, egy a Vöröskereszt 
működésével kapcsolatos kérdéssor, pi-
henőállomás, valamint csapatépítő játék 
is. A helyezéseken túl a csapatok minősí-
tésben részesültek, az aranyminősítés 90, 
az ezüst 80, a bronz pedig 70 százalékos 
eredmény fölött járt. 

A versenyzők három korcsoportban 
indulhattak: gyermek, ifjúsági, valamint 

Országos Elsősegélynyújtó Verseny
A Vöröskereszt ebben az évben is megrendezte hagyományos ve-
télkedőjét, az Országos Elsősegélynyújtó Versenyt, immáron 52. 
alkalommal. Április 25-én a kelet-pesti régió megmérettetését har-
madszorra tartották a Sashalmi Tanodában. 

Jókai Mór Általános Iskola - ezüst minősítés Sashalmi Tanoda - arany minősítés

felnőtt kategóriában. A gyermekek kor-
csoportjában kerületünk rendkívül ered-
ményesen szerepelt: a Jókai Mór Általá-
nos Iskola ezüstminősítéssel a második, 
a bázisiskola, Sashalmi Tanoda aranymi-
nősítéssel az első helyezést szerezte meg, 
így ők képviselhetik a fővárosi fordulón 

a Kertvárost. Bízzunk benne, hogy isme-
reteiket nem kell majd valódi balesetek 
során kamatoztatniuk, ám ha mégis, az 
itt megszerzett tudás kellő hátteret bizto-
sít a sikeres elsősegélynyújtáshoz.

GUETH ÁDÁM

– INNEN HADD FOLYTASSAM ÉN! 
ONYESTYÁK GYÖRGY MÁR KORÁBBAN 
IS FELHÍVTA RÁD A FIGYELMEMET, DE 
AZ ÚJSÁG KÖLTSÉGVETÉSE NEM BÍRT EL 
EGY PLUSZ SZEMÉLYT, ÉS PERSZE NEM 
IS ÉN DÖNTÖTTEM AZ ILYEN ÜGYEK-
BEN. AZ ÚJ HELYZETBEN AZONBAN 
MEGNYÍLT A LEHETŐSÉG, A KÉRDÉ-
SEMRE IGENT MONDTÁL, ÉS HA JÓL 
SZÁMOLOM, ENNEK MÁR ÖT ÉVE. 
– Örömmel mondtam igent, hiszen az 
addig csiszolgatott, egyre kiforrottabb 
íráskészségemet egy új feladatkörben 
tudtam hasznosítani. Vonzó volt benne 
az is, hogy kerületen belüli feladatot je-
lentett és jelent, olyan területen, amelyet 
őslakosként jól ismerek. Szívesen mond-
tam igent.

– A FILMES VONAL BEINDULÁSA UTÁN 
NEM ÉRZED ÚGY, HOGY MICHELANGE-
LÓVAL SZÉKLÁBAKAT FARAGTATNAK? 
HA MONDJUK, ARRÓL KELL TUDÓSÍTA-
NI, HOGY EGY KERÜLETI ÓVODÁBAN 
ÁTADTÁK A FELÚJÍTOTT UDVART, NEM 
KÉRDEZED MAGADTÓL, HOGYAN KE-
RÜLTEM ÉN IDE?

– Lehet, hogy vannak olyan feladatok 
az újságnál, amelyek kevésbé érde-
kesek, de kinek van olyan munkahe-
lye, ahol kizárólag olyat csinálhat, ami 
mindig maximális élvezetet jelent. Rá-
adásul azért az újságnál bőven vannak 
igazán nekem való feladatok. Ilyenek 
a történelmi eseményekkel kapcsolatos 
ünnepségekről szóló tudósítások, ame-
lyekből minden évben van szép szám-
mal. Ilyenkor jól jönnek a történészi 
ismereteim. Amikor pedig Zsigmond 
Dezső filmrendezővel vagy a fiatal fil-
messel, ifjabb Pekár Istvánnal készít-
hettem interjút, akkor a filmes ismere-
teim kerültek előtérbe. Rajtuk kívül is 
sok érdekes emberrel volt lehetőségem 
beszélgetni, például Gedó Györggyel, 
olimpiai bajnok ökölvívónkkal. Ezek 
kimondottan érdekes, egyáltalán nem 
méltatlan feladatok, de az egyszerű 
közéleti eseményekről is szívesen tudó-
sítok, hiszen kerületi lakosként érdekel-
nek a lakóhelyem eseményei. Szóval jól 
érzem magam az újságnál.

MÉSZÁROS TIBOR

MÁJUS 13 (HÉTFŐ) 18-20 ÓRA KÖZÖTT.
HELYSZÍN: 

Az Önkormányzat Civil Háza 
(1165 Budapest, Táncsics utca 10.)

PROGRAM:
17:40: A Civil Ház udvarán létesített 

virágoskertünk gondozása 
18:00: Tájékoztatás a tagdíj  és tagi hozzá-
járulás befizetésekről, más eseményekről 
18:15: KREATÍV KERTÉSZETI IRÁNYZA-

TOK. EHETŐ SZOBANÖVÉNYEK. 
(előadó: Nagy Z. Róbert).

19:00: Tájékoztató a KKOSZ-ben elhang-
zottakról (előadó: Puzder Tamás).

19:20: Véleménycsere a palántázásról, 
rezisztens fajokról.

19:50:  Összepakolás, programzárás

Szeretettel várjuk egyesületünk tagjait és 
hozzátartozóikat.

Programjainkat a Budapest Főváros XVI. kerüle-
ti Önkormányzat és a Nemzeti Együttműködési 

Alapot kezelő Bethlen Gábor Zrt. támogatja.

KERTVÁROSI KERTBARÁTOK 
EGYESÜLETE - KLUBEST
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A résztvevő csapatok a 2015-16-ban szü-
letett korosztályt képviselték. A 2 x 9 
perces mérkőzéseken egy kapusból, négy 
mezőnyjátékosból és négy cserejátékosból 
álló csapatok csaptak össze. A gyerekek 
meglepő pontossággal teszik magukévá 
a tévé sportközvetítésein látható cseleket, 
technikai megoldásokat, és látványos, iz-
galmas meccseket játszanak egymással. 
Talán fotóink is érzékeltetik azt a győzni 
akarást és lelkesedést, azt az egészséges 
rivalizálást, amely az ellenfél kapuja felé 
hajtja a jövő nagy focistáit. A kitűnő kezde-
ményezés sok örömet szerez a srácoknak, 
és amint tapasztaltuk, edzőiknek, testne-
velő tanáraiknak is.

G. Á.

A foci volt terítéken
Amint arról már többször beszámoltunk, az Ön-
kormányzat többféle sportágban szervez és tá-
mogat sportversenyeket általános iskolás korú 
gyerekek számára. A cél a mozgás, a sport meg-
kedveltetése, és az egészséges életmód népsze-
rűsítése. Április 18-án ismét a labdarúgás került 
sorra, ezúttal azonban már nem teremben, ha-
nem a szabadban, az Ikarus Sportcentrum foci-
pályáján.
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Szomorú Szentmihály

Nagy Bernadett olimpiai 
kvótát szerzett 
Szász József alpolgármester stílszerűen az Önkor-
mányzat előtt, az Olimpikonok Parkjában köszöntöt-
te Nagy Bernadettet, a kerületünkben lakó, kiemelke-
dően tehetséges birkózót. Az alkalmat az szolgáltatta, 
hogy Bernadett az azerbajdzsáni Bakiban – régi nevén 
Baku – lebonyolított birkózó európai olimpiai kvalifi-
kációs versenyen egyedüli magyarként kvótát szerzett 
a párizsi olimpiára. 

A szövetségi kapitány szomorúan állapította meg, hogy Baki 
mind a férfiak mind a nők részéről tele volt bakival. Nem így Ber-
nadett esetében, aki hozta, amit a vezetők elvártak tőle, ezzel már 
biztossá vált, hogy ott lesz az olimpián. Szász József megígérte a 
kerület ifjú sporttehetségeinek járó támogatást élvező Nagy Ber-
nadettnek, hogy kiemelt figyelemmel kísérjük párizsi küzdelmeit, 
és nagyon drukkolunk neki. Reméljük, helytáll majd, megtérül a 
felkészülés alatt elvégzett rengeteg munka, és olyan eredménnyel 
tér haza a francia fővárosból, amelyre elsősorban természetesen 
neki kell büszkének lennie, de ilyenkor, mi drukkerek is lopunk 
egy kicsit a dicsőségből, és érdemtelenül bár, de a sikert mi is a 
magunkénak érezzük egy kicsit, hiszen a mi kerületünk lakója.

M.T.

Legutóbb két mátyásföldi csa-
patunk – nem mellesleg kiváló 
– szerepléséről szóltunk, most 
nézzük, hogy teljesítenek a 
szentmihályi együttesek, ame-
lyekről sajnos kevésbé jó híreket 
lehet megosztani.
A szép múltú RAFC – 2013-ig 16 éven át 
az NB III-ban indult – már a 2023/24. évi 
bajnokság kezdete előtt sejthette, hogy eb-
ben az idényben a kiesés ellen fog harcol-
ni a Budapest II. osztályban. A Szövetség 
ugyanis úgy döntött, hogy megszünteti a 
két II. osztályt, és csak egy ilyen csoportot 
fog indítani. Ennek következtében a két 
csoportból a 8.-tól a 14. helyezettek kies-
nek a III. osztályba.

A már sokat emlegetett, hat éve tartó, 
saját pálya hiánya, a „hontalanság” és az 
ezzel járó nehézségek erősen rányomják 
bélyegét a kialakult helyzetre, hangulatra 
és ezáltal a teljesítményre is. 

Az őszi idényben mindössze 7 pontot ka-
partak össze és a 13. helyen végeztek. A ta-
vasz jobban indult: az első hat fordulóban 
1 döntetlen és 2 vereség után zsinórban 3 

szép győzelem következett. Ezután azon-
ban jött a „kerületi derbi”, a RAFC – Ika-
rus találkozó, amely azonban inkább csak 
a hagyományok miatt számított derbinek. 

A bajnoki címre, az I. osztályba való fel-
jutásra hajtó IKA már az első percben ve-
zetést szerzett, ezután viszont a RAFC vi-
szonylag kiegyenlítetté tette a küzdelmet. 
Az első félidő utolsó percében a játékveze-
tő kiállította a szentmihályi csapat közép-
hátvédjét. A második félidő úgy kezdő-
dött, mint az első: IKA-góllal. Ezután már 
nem volt megállás. A minden tekintetben 
jobb, gyorsabb, fiatalabb Ikarus átgázolt el-
lenfelén és fölényes győzelmet aratott. Ha 
az a szentmihályi kapus nem véd néhány 
alkalommal bravúrosan, még több is lehe-
tett volna. Ikarus – RAFC 8:0 (2:0)

Az Ikarus tehetséges fiataljai közül meg 
kell említeni Juhász Áron nevét. Két hét-
tel e mérkőzés előtt a BAK csapatát 12:0-
ra (!) verték és a 20 éves, MTK nevelésű 
srác 6 (!) gólt szerzett. A kerületi derbin 4 
góllal vette ki a részét a 8:0-as győzelem-
ből. Nem lenne meglepő, ha jóval maga-
sabban jegyzett csapatok érdeklődését is 
felkeltené a tehetséges fiatalember. 

A másik szentmihályi csapat, a Budapest 
III. osztályban induló RSC-ről sem lehet 

dicsérő szavakat írni. A 16 csapatos cso-
portban az őszt a 14. – még éppen benn-
maradást jelentő – helyen zárták. A szintén 
millió gonddal küszködő egyesület az ed-
dig lejátszott tavaszi 7 fordulóban mind-
össze 4 pontot gyűjtött és jelenleg a 15., 
kieső helyen áll. A helyzet nem reményte-
len, hiszen a közvetlen előttük lévő öt csa-
pat közül még előzhetnek legalább egyet a 
bennmaradáshoz, de ehhez nagyon össze 
kell szedni magukat. Nem úgy, mint leg-
utóbb a bajnokság kiemelkedő csapata, 
Soroksár II ellen, a „hazai” Ikarus pályán: 
0:12 (!).

Még jó, hogy nincs messze Szentmihály. 
Azon a hétvégén ugyanis a két szomszé-
dos csapat 20 kapott gólt (RAFC 0:8, RSC 
0:12) cipelhetett haza a jó erős anyagból 
készült zsákokban.

A 2023/24. évi bajnoksági tavaszi félide-
jéhez érkeztünk. A várhatóan nagy küz-
delmekhez kívánunk sok sikert a Kertvá-
ros csapatainak.

Lapzártakor érkezett: Ikarus – Testvériség 
II 0:1 (0:0) (Ez még sokba kerülhet…)
RAFC - II. Kerület II 3: (0:0) (A 91. percben 
még 1:3 volt)
Egészség DSE RSC  0:0 

VARGA FERENC



INGATLAN

XVI. kerületben, forgalmas 
helyen varroda célra helyiség 
kedvező áron kiadó. 405-3425, 
30-261-2546
Kiadó minimum egy évre kü-
lönálló , 3 szobás kertes ház, le-
informálható 2-3 fő részére. 180 
E Ft/ hó + rezsi. Nyelvoltatás , 
vagy kerti munka beszámítha-

tó. 30-440-4356
Sasvár utca 99/c-ben utcára 
néző 26nm-es, felújított üzlet-
helység kiadó fodrász-kozme-
tika-iroda részére. 30-611-6036
Kerületi családi házban egy kiadó 
lakás 1 nagy szobája dolgozó fia-
tal embernek kiadó. 30-227-7107
Garázs kiadó a kerületben a 
Szolnoki úton. 30-241-6669

VEGYES

Üdülési lehetőség! Gyulán, a 
Hőforrás üdülő szövetkezet-
ben 4-5 fő részére üdülési jog 
80E Ft-ért eladó. 403-7661
Villannyal is működő vado-
natúj ágybetét áron alul eladó. 
407-2984
Jó állapotban lévő fotel és ka-
napé eladó. 20.451-7390
Eladó inox szőlődaráló és üveg 
korsó. 20-460-0455
Kerti munkához és ház körüli 
kisebb javításokhoz nyugdí-
jas férfi munkaerőt keresek 
Rákosszentmihályon. 70-601-
9035
Díszes öntvénykályha, tölgy 
rusztikus ülőgarnitúra eladó. 
407-2312
Prémiumgumi kajak eladó ere-
deti csomagolásban 100E Ft-
ért. 20-206-7469
Idősek segítségét, gondozását 
vállalom néhány órára vagy 
egész napra. 20-383-0925
Mozgást segítő rollátor eladó 
jó állapotban 10E Ft, antik ön-
töttvas kályha 127 cm magas 
59E Ft-ért eladó. 30-361-6173
Eladó Giant típusú sebváltós, 
férfi kerékpár 40E Ft-ért. 20-
314-6391

Eladó 1 db feles hegedű, 1 db 
háromnegyedes hegedű (cseh 
manufaktúrás). 403-4383, 20-
206-7469
17l-es rozsdamentes kukta 13E 
Ft, hús, -mákdaráló 1E Ft, ker-
ti szerszámok, ALKO Klassik 
fűnyíró 13E Ft-ért eladók. 409-
2240
Okleveles közgazdász nagy 
külkereskedelmi tapasztalat-
tal, angol, szerb-horvát nyelv-
tudással, délszláv piacokon 
külkereskedelemmel foglalko-
zó cégeknek, kapcsolattartás, 
üzlet építés/fejlesztés, tanács-
adás. 20-965-9189
180x80 cm előszobai tükör, pi-
ros nagy torna labda, 6 db ma-
gas támlájú zöld kerti szék, 2 
db 90x200 cm ágymatrac, 150 
és 180-as hintaágy párnákkal 
tető nélkül, 20l-es fagyasztó, 
Sci fogyasztógép, fehér ovális 
kerti asztal. 405-2357
4 db kerékpár szállításra alkal-
mas tetőcsomagtartó eladó 25E 
Ft áron. 20-575-4423
Renault Scenic 1,6m3 üzemké-
pes autó eladó. Vizsga nincs 
rajta. 20-325-7729
Vailiant 24kW üzemképes cir-
kó alkatrésznek eladó. 20-588-
8048

A prágai Utánpótlás Kupán a lányok a 
2011-es születésű korosztályban 11 mér-
kőzést játszottak, és saját korosztályuk-
ban veretlenül nyerték meg a 2024-es, a 
legjobb játékos pedig Varga Viktória lett. 
A kupagyőztes csapat játékosai: Dudás 
Blanka, Leskó Viktória, Keskeny Réka, 
Szekeres Nóra, Varga Viktória, Orenstein 
Noémi, Zsolnai Boglárka, Fodor Noémi, 
Szegszárdi Hanna Luca, Elek Nóra, Boga 
Lujza, Jordanics-Deák Hanna, Simon Lili-
ána, Németh Kata, Vörös Jázmin. Edzők: 
Kovács Nóra, Bozsovics Rebeka.

A 2009-2010-es születésű fiúk a Kupa 
rájátszásának B csoportjában, holtver-
senyben egy német csapattal a 3.-ok lettek.

Utánpótlás csapataink további eredményei: a 2007-es születésű 
leányok 87 csapatból a 6. helyen végeztek. A 2012-es születésű 
fiúk a 2011-es korosztályban 91 csapatból a 10. helyet, a 2005-ös 
születésű leányok pedig 36 csapatból a 16. helyet szerezték meg.

Utánpótlás csapataink nagy dicséretet kaptak a szervezőktől és a 
német, svéd, norvég, finn, cseh, szlovák ellenfelektől is, akik gra-
tuláltak az egyesületünkben folyó magas szintű szakmai munká-
hoz.

A 33 éve működő XVI. kerületi KMSE és Utánpótlás Bázis a 
2023/2024-es évadba 16 utánpótlás csapattal versenyez a kor-
osztályos bajnokságokban és kupákon. Sok tehetséget kinevelő 
egyesületünkből az elmúlt négy évben 8 játékosunk került be a 
2020-ban a Magyar Kézilabda Szövetség által elindított Komplex 
Tehetség Programba. A 2023/2024-es évadban pedig Kovács Zé-
tény és Pál Kristóf szerepel a legjobbak között. A lány serdülővá-

Fényes győzelem Prágában 
A Covid világjárvány után 2024-ben kézilabdázóink először vettek részt nemzetközi versenyen. Prágá-
ban három lány és két fiú utánpótlás csapattal neveztünk a nemzetközileg is elismert Utánpótlás Ku-
pára. A 685 csapat 24 országból 5 napon keresztül 5 korosztályban és mind a két nemben versenyzett. 
A XVI. kerületi KMSE 79 sportolója és edzője képviselte kerületünket, és küzdelmes szép játékkal, 
nagyon szép eredményeket ért el.

logatott kiválasztójának három fordulójában pedig Szekeres Nóra 
és Dudás Blanka jutott tovább. 

Nagy szeretettel várjuk 2013-2016-os születésű lányok és fiúk 
jelentkezését, akik szeretnének egy jó közösségben kézilabdázni.
Jelentkezni Kovács Nóra edzőnél lehet a nora.n.kovacs@gmail.
com email címen.

ROZMÁN ATTILA, 
a XVI. Ker. KMSE elnöke 



Némethné Nagy Patricia - 
Régiség felvásárlás! Teljes 
hagyaték, bútorok, dísztár-
gyak, antik tárgyak felvá-
sárlása díjtalan kiszállással! 
Értékbecsléssel! 20-294-9205

Dryvit, hőszigetelés! Családi 
házak homlokzati szigetelése 
kedvező áron.
30-583-3168 Hívjon!

Színházak részére minden-
nemű régiségek felvásárlása 
készpénzben. Dísztárgyak, 
bútorok, festmények stb. Ki-
szállás szakbecslés díjtalan. 
30-419-2713 Diszkrét ügyin-
tézés, korrekt ajánlat. antik-
lakberendezes.hu

Asztalos vállal: meglévő 
ajtók, ablakok szigetelését, 
javítását, régi ablakszár-
nyak thermo üvegre alakí-
tását, elöregedett szigetelő 
gumik cseréjét, régi és új 
fa lépcsők gyártását, javítá-
sát. 30-265-9477

REDŐNY, SZÚNYOGHÁ-
LÓ, RELUXA, NYÍLÁSZÁ-
RÓ 10 év garanciával, 40 % 
kedvezménnyel. 06.30.-ig. 
Ingyenes felmérés , gyors 
kivitelezés kedvező áron!
784-2849, 70-277-3807, 
www.ablakprofesszor.hu

Nyugdíjasok vállalnak víz-
szerelést csapok, WC, bojle-
rek, villanyszerelési munkák 
elvégzésést javítását. Elavult 
fűtési rendszerek átmosását, 
cseréjét. 20-402-5638

Szobafestés, szél- és eresz-
deszka festés, kerítésfestés 
és kőművesmunkák. Borbély 
Tamás 30-721-3165

VÍZSZERELÉS. Akciós 
WC-tartály csere, fix áron 
33,9E Ft-ért. Új műanyag 
WC-tartállyal és munkadíjjal 
együtt július 31-ig. 20-412-
0524

Vízszerelés. Csapok, 
mosdók, WC-tartályok, WC-
k, szifonok stb. Cseréje. Új 
vízvezetékek kiépítése, régi-
ek cseréje. 20-412-0524Takarítást vállalok magán-

személyeknél. Megbízható 
leinformálható hölgy. 20 éves 
tapasztalattal. 20-257-8407

Tetődoktor! Régi hajlott 
tetők javítása, cseréje, be-
ázás elhárítás, bádogozás, 
Lindab tető, új tető csere-
pezése, kisebb javítások, 
SOS munkák: 30-622-5805, 
20-952-2327

Eladó Kettler német női kerék-
pár 28-as, aluvázas 24 sebessé-
ges 77E Ft. 70-234-7677
Háti permetező 10E Ft, Szarvasi 
kávéfőző 7E Ft, gyümölcscentri-
fuga 7E Ft-ért eladók. 20-588-8048 
Eladó 2 db márkás, úszós hor-
gászbot, 1 db 420 cm-es DAM és 
1 db 390 cm Madis Match. 30-
504-3036
Verseny kerékpár, 44-es west-
ern csizma, edző lépegetőgép, 
Chicco etetőszék. TV-Hifi áll-
vány, 7dl-es befőttesüvegek el-
adók. 70-427-9380
Eladó gáztűzhely, mosogatótál-
ca, bontott parketta, ajtók, ab-
lakok, demizsonok, fürdőkád. 
407-0627
Keresek jogosítvánnyal rendel-
kező, leinformálható nyugdí-
jast idős házaspár gondozására. 
405-2357
Eladó Heinner típusú 800W 
elektromos kávéfőző 13,5E Ft-
ért. 20-469-9387
Jó állapotban lévő kanapé és fo-
tel eladók. 20-451-7390
Eladó 2 db olajradiátor, 1 db Za-
nussi 60l-es fagyasztó, női kerék-
pár, 1 db sólámpa, 1 db Sci fo-
gyasztógép, 180x70-es tükör, 2 db 
gázpalack + gáztűzhely. 405-2357. 




